
Energikrisen. Energiforretning og energipolitikk.

Noen spørsmål folk flest stiller. 

Hvorfor er ikke strømmarkedet et marked der produsenten selger strømmen 
(varen) direkte til forbruker i konkurranse om pris med andre produsenter? 
Hvorfor kan ikke jeg som forbruker velge billigst produsent?

Hvorfor et mellomledd, en grossist,  mellom produsent og forbruker? Eks. 
Fortum i sør-øst Norge. Merk Fortum er finsk.

Hvorfor Nord Pool, auksjonsmarked, som prisfastsettelse mekanisme? Det 
gjelder vel å sikre forbrukeren en best mulig pris! Med nord pool blir det verst 
mulig pris!?

Hvorfor er ikke energimarkedet organisert med en eier og leverandør, Staten?

Hvorfor betraktes felles energiressurser som en vare som noen utvalgte kan 
gjøre seg rik på? 

Hvem eier vassdragene og arealet til vindkraft? 

Hvem eier oljen som raffineres til drivstoff? Burde ikke avkastningen fra oljen 
komme folket til gode gjennom billig drivstoff? 

Hvorfor er ikke raffinering og distribusjon av oljen organisert under en 
statsdrevet virksomhet med ansvar for leveringssikkerhet?  

Hvorfor satses det på utvikling av vindkraft når vannkraft har et stort potensiale 
for en videre utbygging? Når vindkraft ikke kan levere strøm til samme lave 
kostpris som vannkraft kan! Når Equinor henter midler til det fra oljen?  

Hvorfor beskattes fellesskapets energiressurser? Det er vel bare 
inflasjonsdrivende og kontraproduktivt!

Med dette som bakgrunn, hvilken energipolitikk, energiforvaltning,  tjener 
nasjonen og dens beboere best?

Er det omfordelings politikeren eller privatiserings politikeren som har den 
riktige løsningen? Er det sosialøkonomen eller kapitalisten / bedriftsøkonomen?

Skal energi betraktes som en vare eller som en ressurs tilhørende nasjonen og 



folket? Studerer man lovene som regulerer energi produksjon og distribusjon, så
finner man at intensjonene i lovene heller til det siste, en felles ressurs som 
lovgivingen er ment å sikre nasjonen og folket.

Det er min ringe påstand at involverte departementer, direktorater, statlige og 
halvstatlige virksomheter har ikke holdt seg til lovgivingen. Kan det være 
svakheter i lovene som har ført oss galt avsted? 

Energikildene i Norge er fellesskapets ressurser som alle skal ha tilgang til for 
en lavest mulig pris uten påslag i form av skatt og ekstraordinær avkastning. 
Politikerne skal levere!  Staten skal levere!


